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საგანმანათლებლო პროგრამების აკრედიტაციის საბჭოს
სხდომის ოქმი

 
 
ქ. თბილისი                                                                                                              
სხდომის თარიღი: 03.07.2020
სხდომის დაწყების დრო: 14:00 სთ
სხდომის დასრულების დრო:  16:58 სთ
სხდომის თავმჯდომარე: დიმიტრი გეგენავა
სხდომის მდივანი: ნიკა თიკანაშვილი
 
საქართველოს განათლებისა და მეცნიერების მინისტრის 2011 წლის 4 მაისის №65/ნ ბრძანებით
დამტკიცებული „ზოგადსაგანმანათლებლო დაწესებულებებისა და უმაღლესი
საგანმანათლებლო დაწესებულებების საგანმანათლებლო პროგრამების აკრედიტაციის
დებულების” 33-ე მუხლის პირველი პუნქტის საფუძველზე საგანმანათლებლო პროგრამების
აკრედიტაციის საბჭოს სხდომა ჩატარდა დისტანციურად, კომუნიკაციის თანამედროვე
ელექტრონული საშუალებების, პროგრამა - Zoom-ის გამოყენებით.
 
საბჭოს სხდომაში მონაწილე ყველა პირმა თანხმობა განაცხადა, რომ დისტანციური ფორმით
მიეღო მონაწილეობა საბჭოს მუშაობის პროცესში.
 
საგანმანათლებლო პროგრამების აკრედიტაციის (შემდგომში საბჭო) სხდომაზე დამსწრე
წევრები:

დიმიტრი  - შპს „სულხან-საბა ორბელიანის სასწავლო უნივერსიტეტის"გეგენავა
აფილირებული ასოცირებული პროფესორი - საბჭოს თავმჯდომარის მოადგილე,
სხდომის თავმჯდომარე;
ნიკოლოზ  - შპს „კავკასიის უნივერსიტეტის“ სადოქტორო პროგრამისკიკნაძე
სტუდენტი-საბჭოს მდივანი;
მანანა  - სსიპ - იაკობ გოგებაშვილის სახელობის თელავის სახელმწიფოკევლიშვილი
უნივერსიტეტის აგრარულ მეცნიერებათა ფაკულტეტის დეკანი, პროფესორი;
ნინო  - სსიპ - ილიას სახელმწიფო უნივერსიტეტის რექტორის მოადგილე;დობორჯგინიძე
თამარ  - შპს „საქართველოს დავით აღმაშენებლის სახელობისტუფინაშვილი
უნივერსიტეტის“ ხარისხის უზრუნველყოფის სამსახურის უფროსი;
გურანდა  - შპს „კავკასიის უნივერსიტეტის“ აფილირებული პროფესორი;ჭელიძე
პაატა  - შპს „კავკასიის უნივერსიტეტის“ აფილირებული პროფესორი, ამავებრეკაშვილი
უნივერსიტეტის სადოქტორო სკოლის დეკანი;
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8.  

9.  

10.  

ეკა  - სსიპ - თბილისის სახელმწიფო სამედიცინო უნივერსიტეტისეკალაძე
დიპლომირებული მედიკოსის ამერიკული პროგრამის დირექტორი, ამავე
უნივერსიტეტის ბიოქიმიის დეპარტამენტის ასოცირებული პროფესორი;
გიორგი  - ა(ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტისთურქია
(GIPA) პროფესორი, ბიზნესის მიმართულების ხელმძღვანელი;
ნიკა  - ა(ა)იპ - საქართველოს სტუდენტური ორგანიზაციების ასოციაციისთიკანაშვილი
საერთაშორისო ურთიერთობების ხელმძღვანელი, სხდომის მდივანი;

სხდომაზე დამსწრე პირები
 
სსიპ - განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული ცენტრის (შემდგომში - ცენტრი)
წარმომადგენლები
 

N სახელი, გვარი სტატუსი
1 სოფიკო

ქურასბედიანი
უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების

აკრედიტაციის სამმართველოს სპეციალისტი
2 მარიამ

გრიგალაშვილი
უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების

აკრედიტაციის სამმართველოს სპეციალისტი
3 ნინო სარჯველაძე უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების

აკრედიტაციის სამმართველოს სპეციალისტი
4 თორნიკე ბაქაქური უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების

აკრედიტაციის სამმართველოს კოორდინატორი
5  ქეთევან ინანაშვილი უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების

აკრედიტაციის სამმართველოს კოორდინატორი
 
საგანმანათლებლო დაწესებულების წარმომადგენლები
 

N
 
 

სახელი, გვარი
 

საგანმანათლებლო
დაწესებულების დასახელება

სტატუსი საკითხი

1 ირმა გრძელიძე სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის უფროსი

I- II- III

2 დიმიტრი
კორძაია

სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

მედიცინის ფაკულტეტის
დეკანი

I- II

3 ნინო ჩიხლაძე სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

მედიცინის ფაკულტეტის
ხარისხის

უზრუნველყოფის
სამსახურის უფროსი

I- II

4 ნატა ყაზახაშვილი სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

სამაგისტრო
საგანმანათლებლო

პროგრამის
ხელმძღვანელი

I

5 პაატა იმნაძე
 

სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

დოქტორანტურის
საგანმანათლებლო

პროგრამის
ხელმძღვანელი

II
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6 ნანა
გაფრინდაშვილი

 

სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

ჰუმანიტარულ
მეცნიერებათა

ფაკულტეტის დეკანი

III

7 დარეჯან
გარდავაძე

სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის
სახელობის თბილისის

სახელმწიფო უნივერსიტეტი

ჰუმანიტარულ
მეცნიერებათა

ფაკულტეტის ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის უფროსი

III

8 თენგიზ ფხალაძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

პოლიტიკის
მეცნიერებათა

საბაკალავრო პროგრამის
ხელმძღვანელი

IV

9 ხათუნა ბერაია ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

სოციალურ
მეცნიერებათა სკოლის

ხარისხის მართვის
ხელმძღვანელი

IV

10 დავით წასიძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის
სპეციალისტი

IV

11 ელენე ბერიძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის
სპეციალისტი

IV

12 ელენე
ნიკოლაშვილი

ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის უფროსი

IV-V

13 ბაკურ კვაშილავა ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

სამართლისა და
პოლიტიკის სკოლის

დეკანი

V

14 ირინა ბაქრაძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

სამართლისა და
პოლიტიკის სკოლის

ხარისხის
უზრუნველყოფის

მენეჯერი

V

15 ირაკლი
სოკოლოვსკი

ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

პროგრამის
ხელმძღვანელი

V

16 ლევან თოთლაძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ასოცირებული
პროფესორი

V

17 გიორგი ჯუღელი ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

მოწვეული ლექტორი V

18 დავით წასიძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის
სპეციალისტი

V
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19 ელენე ბერიძე ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს
საზოგადოებრივ საქმეთა

ინსტიტუტი

ხარისხის
უზრუნველყოფის

სამსახურის
სპეციალისტი

V

 
აკრედიტაციის ექსპერტები
 

N
 
 

სახელი, გვარი
 

ინფორმაცია
ელექტრონული

საშუალებით
მონაწილეობის შესახებ

საკითხი
 

1 ნანა მებონია (ჩაერთო „ზუმით“) I- II
2 დავით ჯიქია (ჩაერთო „ზუმით“) I- II
3 ვახტანგ თებიძე (ჩაერთო „ზუმით“) I- II
4 ირინა ლობჟანიძე (ჩაერთო „ზუმით“) III
5 ირმა ყარაულაშვილი (ჩაერთო „ზუმით“) III
6 დავით გეგეჩკორი (ჩაერთო „ზუმით“) IV
7 ივანნა მაჩიტიძე (ჩაერთო „ზუმით“)  IV
8 ნონა ზუბიტაშვილი (ჩაერთო „ზუმით“) V

 
საქართველოს განათლებისა და მეცნიერების მინისტრის 2011 წლის 4 მაისის №65/ნ ბრძანებით
დამტკიცებული „ზოგადსაგანმანათლებლო დაწესებულებებისა და უმაღლესი
საგანმანათლებლო დაწესებულებების საგანმანათლებლო პროგრამების აკრედიტაციის
დებულების“ 27 -ე მუხლის მე-4 პუნქტის საფუძველზე, სხდომას უხელმძღვანელა საბჭოს2

თავმჯდომარის მოადგილემ დიმიტრი გეგენავამ.
 
სხდომის თავმჯდომარის გადაწყვეტილებით, აკრედიტაციის დებულების 27  მუხლის მე-42

პუნქტის საფუძველზე, საბჭოს მდივნის ფუნქციის შესრულება დაეკისრა საბჭოს წევრს ნიკა
თიკანაშვილს.
 
სხდომის თავმჯდომარემ შეამოწმა სხდომაზე დამსწრე საბჭოს წევრთა რაოდენობა და
დაადგინა, რომ აკრედიტაციის დებულების 27 -ე მუხლის მე-5 პუნქტის შესაბამისად, სხდომა2

უფლებამოსილია, რადგან მას ესწრება საბჭოს წევრების სიითი შემადგენლობის ნახევარზე
მეტი. სხდომის თავმჯდომარემ საბჭოს წევრებს მიუთითა საგანმანათლებლო პროგრამების
აკრედიტაციის დებულების 27 -ე მუხლის მე-4 პუნქტის მოთხოვნაზე, რომლის მიხედვითაც,5

საბჭოს წევრი არ არის უფლებამოსილი, თავი შეიკავოს ხმის მიცემისგან.
 
საბჭოს სხდომა დაიწყო: 14:00 საათზე.
 
სხდომის თავმჯდომარემ საბჭოს წევრებს გააცნო დღის წესრიგის პროექტი:
 
1. სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვის" სამაგისტრო საგანმანათლებლო პროგრამის აკრედიტაციის
საკითხის განხილვა;
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2. სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო
პროგრამის აკრედიტაციის საკითხის განხილვა;
 
3. სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"ფილოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო პროგრამის მონიტორინგის შედეგების
განხილვა;
 
4. ა(ა)იპ ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის "პოლიტიკური
მეცნიერებების" საბაკალავრო საგანმანათლებლო პროგრამის მონიტორინგის შედეგების
განხილვა;
 
5. ა(ა)იპ ჯიპა - საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის მიერ "სამართლის" საბაკალავრო
საგანმანათლებლო პროგრამაზე წარმოდგენილი ანგარიშის განხილვა.
 
საბჭომ ერთხმად დაამტკიცა ზემოაღნიშნული დღის წესრიგი
 
1. პირველი საკითხი: სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო
უნივერსიტეტის "საზოგადოებრივი ჯანდაცვის" სამაგისტრო საგანმანათლებლო პროგრამის
აკრედიტაციის საკითხის განხილვა
 
№ ინფორმაცია საგანმანათლებლო პროგრამის შესახებ
1 საგანმანათლებლო პროგრამის

დასახელება
საზოგადოებრივი ჯანდაცვა

2 ერთობლივი უმაღლესი
საგანმანათლებლო პროგრამა

 -

3 სტატუსი აკრედიტირებული
4 სტატუსის გათვალისწინებით

აკრედიტაციის საბჭოს გადაწყვეტილების
თარიღი, ნომერი და ვადა

2011 წლის 17 ოქტომბერი N94
გადაწყვეტილება

5 ხელახალი აკრედიტაციის შემთხვევაში
საგანმანათლებლო პროგრამის წინა
დასახელება

 საზოგადოებრივი ჯანდაცვა

6 უმაღლესი განათლების საფეხური მაგისტრატურა
7 კვალიფიკაციის დასახელება საზოგადოებრივი ჯანდაცვის

მაგისტრი
8 ზოგადი განათლების შესაბამისი

საფეხურის საგნის/საგნების/საგნობრივი
ჯგუფის სწავლების უფლების
მითითებით

 

9 სწავლების ენა ქართული
10 ECTS კრედიტების ჯამური რაოდენობა 120
11 განხორციელების ადგილი საქართველო, ქ. თბილისი, 0177,

ვაჟა-ფშაველას გამზირი, №44
12 მსჯავრდებულ აბიტურიენტთა

საგანმანათლებლო პროგრამაზე
სწავლა-სწავლების უფლებამოსილება

 -
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2. მეორე საკითხი: სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო
უნივერსიტეტის "საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის" სადოქტორო
საგანმანათლებლო პროგრამის აკრედიტაციის საკითხის განხილვა
 
№ ინფორმაცია საგანმანათლებლო პროგრამის შესახებ
1 საგანმანათლებლო პროგრამის

დასახელება
საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და
ეპიდემიოლოგია

2 ერთობლივი უმაღლესი
საგანმანათლებლო პროგრამა

 -

3 სტატუსი აკრედიტირებული
4 სტატუსის გათვალისწინებით

აკრედიტაციის საბჭოს გადაწყვეტილების
თარიღი, ნომერი და ვადა

2011 წლის 17 ოქტომბერი N95
გადაწყვეტილება

5 ხელახალი აკრედიტაციის შემთხვევაში
საგანმანათლებლო პროგრამის წინა
დასახელება

 -

6 უმაღლესი განათლების საფეხური დოქტორანტურა
7 კვალიფიკაციის დასახელება საზოგადოებრივი ჯანდაცვის

დოქტორი
8 ზოგადი განათლების შესაბამისი

საფეხურის საგნის/საგნების/საგნობრივი
ჯგუფის სწავლების უფლების
მითითებით

 

9 სწავლების ენა ქართული
10 ECTS კრედიტების ჯამური რაოდენობა 60
11 განხორციელების ადგილი საქართველო, ქ. თბილისი, 0159,

ბელიაშვილის ქ. №78ა.
12 მსჯავრდებულ აბიტურიენტთა

საგანმანათლებლო პროგრამაზე
სწავლა-სწავლების უფლებამოსილება

 -

 
საგანმანათლებლო დაწესებულების მიერ საბჭოს წევრ(ებ)ის აცილება

  არა

საბჭოს წევრ(ებ)ის თვითაცილება

არა

პირველი საკითხის ზეპირი მოსმენა
ექსპერტების პოზიციის განხილვა
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა ექსპერტთა ჯგუფს წარმოედგინათ მათი პოზიცია.
ექსპერტთა ჯგუფის თავმჯდომარემ ნანა მებონიამ განმარტა, რომ დისტანციურ რეჟიმში
წარიმართა ზემოაღნიშნული უნივერსიტეტის ორივე პროგრამის აკრედიტაციასთან
დაკავშირებული ვიზიტი.
ექსპერტმა მოკლედ აღნიშნა, რომ ორივე პროგრამას აკრედიტაცია გავლილი აქვს და
შესაბამისად მათი რეაკრედიტაცია ხორციელდება. პროგრამის მიზნები შემუშავებულია სსიპ -

 მისიისა დაივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
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სტრატრგიული გეგმის შესაბამისად. მისანიჭებელი კვალიფიკაცია შესაბამისობაშია
მოთხოვნებთან.
ექსპერტთა ჯგუფის თავმჯდომარემ აღნიშნა, რომ „საზოგადოებრივი ჯანდაცვის“ სამაგისტრო
საგანმანათლებლო პროგრამა განთავსებულია ლ. საყვარელიძის სახელობის დაავადებათა
კონტროლისა და საზოგადოებრივი ჯანმრთელობის ეროვნული ცენტრის (დკსჯეც) ბაზაზე
(თბილისი, კახეთის გზატკეცილი N99, ადმინისტრაციული კორპუსი). შესაბამისად,
აკადემიური პერსონალი სამაგისტრო პროგრამის განსახორციელებლად დკსჯეც
სამეცნიერო-საგანმანათლებლო ინფრასტრუქტურით სარგებლობს. ინფრასტრუქტურა ხელს
უწყობს პროგრამის მიზნების მიღწევას.
პროგრამას ახორციელებენ შესაბამისი კვალიფიკაციის მქონე პირები და პროგრამა ძალიან
ბევრი საზოგადოებრივი ჯანდაცვის სისტემაში ნაცნობი სახითაა წარმოდგენილი. ბალანსი
არსებობს მოწვეულ და აკადემურ პერსონალს შორის, რაც უზრუნველყოფს პროგრამის
მდგრადობას.
 
სხდომის თავმჯდომარემ მიმართა დაწესებულების წარმომადგენლებს წარმოედგინათ
შესაბამისი პოზიცია ან/და შეფასება.
 
უნივერსიტეტის ხარისხის უზრუნველყოფის სამსახურის ხელმძღვანელმა, განმარტა, რომ
ინტერნაცინალიზაცის დონე საკმაოდ მაღალია, სწავლის შედეგების შექმნაში ჩართულები
არიან არა მხოლოდ ქართველი წამყვანი სპეციალისტები, არამედ საერთაშორისო დონის
ექსპერტებიც.
ძალიან კარგი კურსდამთავრებულები ჰყავთ, ასევე პროგრამის ხელმძღვანელი ძალიან
ეხმარება სტუდენტებს დასაქმებაში და დასაქმების მაჩვენებელი ძალიან მაღალია. მან ასევე,
მადლობა გადაუხადა ექსპერტებს რჩევებისთვის.
საბჭოს წევრმა მანანა კევლიშვილმა აღნიშნა, რომ ძალიან კარგი პროგრამაა და ქვეყნისთვის
მნიშვნელოვანია. განსაკუთრებით უნდა აღნიშნოს "გარემოს ჯანმრთელობაში" რომ არის
აღნიშნული ატმოსფერო, წყალი, მაგრამ, ვერ ნახა ნიადაგი, მას აინტერესებდა არ ხდება
ნიადაგის ფაქტორების შესწავლა თუ უბრალოდ თავად ვერ მოიძია.
პროგრამის ხელმძღვანელმა აღნიშნა, რომ რისკების შეფასებაში არის აღნიშნული
სიღრმისეულად და იქ ნიედაგზეც არის აქცენტი გაკეთებული. ერთობლივი კვლევა აქვთ
მინესოტას უნივერსიტეტთან, რომელშიც საუბარი იყო დასავლეთ საქართველოში ჰაერის
დაბინძურებაზე და სოლიდური ქვეკომპონენტი ჰქონდა ნიადაგის საკითხებს, ასევე
შვეიცარიაში გამოქვეყნდა შესაბამისი სტატია. ასე რომ ,ასწავლიან ამ საკითხს, ცალკე შეიძლება
არ არის, მაგრამ რისკების ქვეშ მნიშვნელოვნად მოიაზრება.
საბჭოს წევრმა მანანა კევლიშვილმა აღნიშნა, რომ ხშირად შესთავაზა ჯანდაცვის სისტემას, რომ
ნიადაგის გარეშე შუეძლებელია წარმატების მიღწევა და გამოხმაურება არ ჰქონდა ამ
საკითხებს.
დაწესებულების წარმომადგენელმა აღნიშნა, რომ არის დაგეგმილი პროექტები და
აუცილებლად გაითვალისიწინებენ ამ საკითხს და მის გარეშე არ განიხილავენ.
საბჭოს წევრმა ეკა ეკალაძემ აღნიშნა, რომ იყო ამ პროგრამაზე 2011 წელს ექსპერტად ჩართული
და დიდი პროგრესი აქვს განცდილი პროგრამას და მხოლოდ დადებითის აღნიშვნა შეუძლია.
რამდენიმე კითხვა აქვს. პირველი, პროგრამის ხელმძღვანელთან, აქვთ კვლევითი პროექტი
პროგრამაში, როგორც არჩევითი საგანი და სამაგისტრო ნაშრომი, როგორც სავალდებულო, ხომ
არ განმარტავს დაწესებულება დამატებით, რომ აიღოს კვლევითი კომპონენტი სტუდენტმა რა
ბენეფიტები ექნება. მეორე კითხვა პლაგიატთან დაკავშირებით აქვს, მნიშვნელოვანია რა
პროგრამას იყენებენ და რა შედეგები ჰქონდათ ამასთან დაკავშირებით.
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ მესამე სემესტრში ხდება კვლევითი
მეთოდების არჩევა. მესამე სემესტრი არის წინამორბედი სამაგისტრო ნაშრომისა. სტუდენტს
ეძლევა შესაძლებლობა ამა თუ იმ მიზეზით თუ ნაკლებად კომფორტულად გრძნობს თავს
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კვლევითი ნაშრომის მიმართ ინტერესის კონცენტრაციით მართოს ეს საკითხი და გაიღრმავოს
ცოდნა, თუ აირჩევს ამ მიმართულებას. აღნიშნული ასევე ეყრდნობა მაგისტრანტების
მოსაზრებებს ამ საგნის დამატებასთან დაკავშირებით.
რაც შეეხება პლაგიატის სისტემას, პროგრამა შეიძინეს და პირველი წელია, რაც ამ რეგულაციით
ხორციელდება პროცესი. შარშან საპილოტე რეჟიმში ყველა სამაგისტრო ნაშრომი გაატარეს, 1200
მდე ნაშრომი შეადარეს და მრავალფეროვანი შედეგები მიიღეს.
საბჭოს წევრმა ეკა ეკალაძემ განმარტა, რომ დაშვების წინაპირობასთან დაკავშირებით
გასაგებია, რომ შეზღუდვა არაა სამაგისტრო პროგრამა რადგან არის, უბრალოდ მისი კითხვაა
თუ ჰყოლიათ ისეთი მაგისტრანტი ვინც მოდის აბსოლუტურად განსხვავებული სფეროდან.
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ ახლაც ჰყავთ რამდენიმე სტუდენტი ვისაც
საბაზისო განათლება არ აქვთ მედიცინაში. ვებგვერდზე უდევთ ინფორმაცია, სტუდენტები არ
არიან შეზღუდულები მათ შეუძლიათ მიიღონ კონსულტაციები, წინა წელს შეეძლოთ
პირადადაც მისულიყვნენ.
საბჭოს წევრმა თამარ ტუფინაშვილმა იკითხა, რომ მიღების წინაპირობებში არ არის
განსაზღვრული უცხოური ენა და არც მისი   ფლობის დონე. თუმცა პროგრამაზე სწავლის
პერიოდში, მაგისტრანტმა უნდა გაიაროს 10 კრედიტის მოცულობით ინგლისური ენის
სავალდებულო სასწავლო კურსები. ასევე, გარკვეულ სასწავლო კურსების სილაბუსების
სავალდებულო ლიტერატურის ჩამონათვალში მოცემულია ინგლისურენოვანი ლიტერატურაც.
როგორ ხდება აღნიშნული საკითხის დარეგულირება.
დაწესებულებამ ძირითადი აქცენტი გააკეთა იმაზე, რომ თითქმის ყველამ იცის ინგლისური
ვინც პროგრამაზე ირიცხება და ასევე ინგლისური ენის საჭიროებაზე ისაუბრა.
საბჭოს წევრებმა დააკონკრეტეს, რომ ინგლისური ენის საჭიროებაზე არ ყოფილა კითხვაში
აქცენტი, ეს თავისთავად ცხადია. კითხვა განათლების ხარისხის კუთხით არის ვინაიდან
შეიძლება ჩააბაროს არაინგლისურენოვანმა სტუდენტმა პროგრამაზე (მაგ. ვინც გერმანული ან
ფრანგული იცის)   აპრიორი არ იგიულისხმება, რომ მან იცის ინგლისურიც ამ დროს საგანი და
ლიტერატურა შეთავაზებულია ინგლისურად, ეს საკითხი როგორ რეგულირდებოდა.
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ სავალდებულო ლიტერატურა
ქართულადაა, უცხო ენაზე ლიტერატურა კიი არასავალდებულო ლიტერატურის ფარგლებშია.
თამარ ტუფინაშვილმა დააზუსტა, თუ როგორ რეგულირდება 10 კრედიტის მოცულობის
ინგლისური ენის სასწავლო კურსების შეთავაზება მაგისტრანტებისათვის.
დაწესებულების წარმომადგენლებმა განმარტეს, რომ ორი სემესტრის მანძილზე ისწავლება 5-5
კრედიტით, ფასდება როგორ იციან სტუდენტებმა ენა და ამის მიხედვით ხდება
დაკომპლექტება.
საბჭოს წევრმა ნიკოლოზ კიკნაძემ, კითხვა დაუსვა ექპერტებს მეორე რჩევასთან დაკავშირებით,
კერძოდ, რამ განაპირობა ამ რჩევის მიცემა. მეორე ნაწილი ჯანდაცვის ორგანიზაცია და
მენეჯმენტის ხარჯზე ამ კურსის შეთავაზება, როგორ წარმოუდგენიათ ამ კურსის დაშლა, როცა
პირველი ნაწილი მოიცავს ორგანიზაციას და მართვის კონცეფციებს, მეორე ნაწილი დაზღვევას
და სამედიცინო დაწესებულებებს და მესამე ნაწილი ხარიხის მართვას. მისი მეორე კითხვა იყო
დაწესებულების წარმომადგენლებთან მესამე რჩევასთან დაკაშირებით „სასურველია,
სავალდებულო და არჩევით საგნებს შორის შეფარდების გადახალისება - თუ არჩევითი
საგნებისთვის საათების გაზრდა ვერ ხერხდება, მაშინ, იქნებ თითოეული არჩევითი საგნისთვის
კრედიტების რაოდენობა შემცირდეს ისე, რომ სტუდენტებმა სულ ცოტა, ორი არჩევითი საგნის
შერჩევა და გავლა შეძლონ.“ როცა სუდენტების უმრავლესობის შეფასება არის A და ერთ
შემთხვევაში B, როგორია კრედიტების გაანგარიშების მექანიზმი და თუ ფიქრობს
დაწესებულება არსებული კრედიტების გადახედვაზე.
ექსპერტებმა განმარტეს, რომ აქ არ იგულისმება მექანიკურად პირველ მოდელს დაერქვას
საზოგადოებრივი ჯანდაცვა. ამ სამ მოდულს შორის არის გაბნეული და ნამდვილად მოიცავს
საზოგადოებრივ ჯანდაცვას. მიზანშეწონილია ერთ-ერთი მოდული უშუალოდ იყოს
საზოგადოებრივ ჯანდაცვაზე და ამოსაკრები არ იყოს.
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დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ დაამატეს არჩევითი საგნების კომპონენტი
სტუდენტების მოთხოვნით 90 კრედიტიდან 5 აქვთ არჩევით საგნებზე გამოყოფილი.
საერთაშორისო სტანდარტების მიხედვით მკაფიოდ არის განსაზღვრული სავალდებულო
საგნები, რომლებიც უნდა შედიოდეს ამ პროგრამის ფარგლებში. აქცენტი გააკეთეს ამაზე და
სტუდენტებს არჩევის საშუალება მისცეს.
თამარ ტუფინაშვილი დაინტერესდა ექსპერტთა აზრით მე-4 რჩევასთან - სასურველია,
სამაგისტრო ნაშრომის სილაბუსით განისაზღვროს მინიმალური ქულა (60 ქულიდან), რაც
უნდა დააგროვოს მაგისტრანტმა, რომ ის დაშვებული იყოს სამაგისტრო ნაშრომის დაცვაზე -
დაკავშირებით.
ვახტანგ თებიძემ აღნიშნა, რომ სტუდენტის გადმოსახედიდან უფრო ობიექტური იქნებოდა
მხოლოდ „კი“ ან „არას“ პრინციპით არ ყოფილიყო შეფასება.
დიმიტრი გეგენავამ აღნიშნა, რომ მისი აზრით, ეს რჩევა კანონმდებლობას ეწინააღმდეგება.
თამარ ტუფინაშვილმაც აღნიშნა, რომ სავარაუდოდ ექსპერტთა ჯგუფის ამ რჩევას ვერ
გაიზიარებენ.
 
2. სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო
პროგრამის განხილვა
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა ესპერტებს წარმოედგინათ პოზიცია
 
ექსპერტმა აღნიშნა, რომ სახელწოდება შესაბამისობაშია მისანიჭებელ კვალიფიკაციასთან.
კვლევითი კომპონენტებიდან სავალდებულოა ორი სამეცნიერო კვლევითი პროექტი
(სადისერტაციო ნაშრომის ფარგლებში) და სადისერტაციო ნაშრომის დასრულება და დაცვა.
ბოლო 5 წლის განმავლობაში დაცულია სადოქტორო დისერტაციების რაოდენობა შეადგენს
შვიდს. 2018 წლამდე, დოქტორანტთა მიერ გამოქვეყნებული ნაშრომებიდან 136
გამოქვეყნებულია Scopus-ში ინდექსირებულ ჟურნალებში, 134 - PubMed-ში ინდექსირებულ
ჟურნალებში, 62 კი - WoS-ში ინდექსირებულ ჟურნალებში (ცხადია, ადგილი აქვს მონაცემთა
გადაფარვას). იმავე 2018 წლამდე Scopus-ის მიერ აღნიშნულია ზემოაღნიშნულ ნაშრომთა 164
ციტირება, ხოლო WoS-ის მიერ 107 ციტირება (PubMed - ციტირებას არ თვლის).
სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის მედიცინის
ფაკულტეტი ბოლო წლების განმავლობაში მონაწილეობს საზოგადოებრივი ჯანდაცვის
მიმართულებით სხვადასხვა საერთაშორისო პროექტში (მათ შორის ნორვეგიის განათლების
საერთაშორისო ცენტრის, აშშ ჯანმრთელობის ეროვნული ინსტიტუტის, ევროკავშირის
ერაზმუსის დაფინანსებით), რომელთა ფარგლებში შესაძლებელია პროგრამის ცალკეული
კომპონენტის შეფასება და გაუმჯობესებაზე ზრუნვა. ამჟამად მიმდინარეობს ოთხი
საერთაშორისო პროექტი DIKU-ს (ნორვეგია) დაფინანსებით პროექტი: Georgian-Norwegian
Collaborationin Public Health: NIH (აშშ) დაფინანსებით 2 პროექტი: ICREATE: Injury Capacity in
Research in Eastern Europe and Initiate – International Collaboration to increase Traumatic Brain
Injury Surveillance in Europe და ევროკავშირის დაფინანსებით Erasmus + პროექტი: Doctoral
Programmes in Public Health and Social Science (DPPHSS)”.
რეკომენდაციებს რაც შეეხება ექპერტთა ჯფუფმა გასცა შემდეგი რეკომენდაციები:       
1. სასწავლო კურსის „სწავლების თანამედროვე მეთოდები“ - ძირითადი და დამხმარე
ლიტერატურის განახლება, რაოდენობრივი შეკვეცა და სასწავლო კურსებში „დარგობრივი
სემინარი“, „პროფესორის ასისტენტობა“ საბაზისო (საორიენტირო) ლიტერატურის (წყაროების)
მითითება“.
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2. სასწავლო კურსების - „აკადემიური წერა ბიომედიცინაში“, „პრობლემაზე დაფუძნებული
სწავლება“ და „სტატისტიკური დამუშავების საკითხები სოციალური და ბიოსამედიცინო
კვლევებისათვის“ - სილაბუსებში შეფასების კომპონენტ(ებ)ის და შეფასების მეთოდ(ებ)ის
სრულყოფილი წარმოდგენა.
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა დაწესებულების წარმომადგენლებს წარმოედგინათ მათი
პოზიცია.
 
დაწესებულების წარმომადგენელმა, პირველ რეკომენდაციასთან დაკავშირებით ისაუბრა, სამ
ნაწილად გაყო სწავლების თანამედროვე მეთოდები, ძირითადი და დამხმარე ლიტერატურის
განახლება და რაოდენობრივი შეკვეცა, 12 ლიტერატურა არის ბოლო 10 წლის განმავლობაში
გამოცემული, 4 არის 2008 წლის წყარო და ერთი 1994 წლის, ეს ლიტერატურა არ ფიგურირებს
იმიტომ, რომ მოძველებულია, არამედ იმიტომ, რომ პედაგოგი თვლის მის აუცილებლობას,
ქრესტომატიაა და დინამიკას თუ ნახავთ ხდება განახლება, ბოლო არის 2019 წლის, ამიტომ
ესეთ რეკომენდაციას პროფესორს ვერ მისცემდნენ. შემცირებას რაც შეეხება მართალია 17-ია
მითითებული, მაგრამ სილაბუსში მითითებული გვერდები და თუ მოცულობას გადახედავენ
სავსებით რელევანტურია. ეს ასევე ლექტორის კადემიურ თავისუფლებას ეხება.
ასევე ორივე საგანი არის ინდივიდუალურად დოქტორანტზე მორგებული. გაწერილი არის რა
შეიძლება იყოს პროფესორის ასისტენტობა, მრავალფეროვანია და ასეთ დროს საორიენტაციო
ლიტერატურის მითითება ვერ წარმოუდგენია. იგივეს იტყოდა დარგობრივ სემინართან
დაკავშირებით, დარგის სიახლესთან არის დაკავშირებული და ერთმნიშვნელოვანი
ლიტერატურის მითითება ბოლომდე მიზანშეწონილად არ მიაჩნიათ.
მეორე რეკომენდაციას რაც შეეხება, ამ შემთხვევაშიც უნივერტეტს წინასწარ გაწერილი აქვს,
არსებობს ანგარიში, ესეც არ არის სტანდარტული შეფასება, ანგარიშის ფორმა არის ორივე
შემთხვევაში, რომელიც ივსება. შემდეგი ორი სილაბუსი აკადემიური წერა ბიომედიცინაში და
პრობლემაზე დაფუძებული სწავლება - არის გამორჩეული პრაქტიკა, რადგან 10 წელზე მეტია
დანერგეს ეს პრაქტიკა და ამ პროექტის ფარგლებში ხორციელდება. ლუნდის უნივერტეტს
თხოვეს იმავე სილაბუსების შემუშავება რასაც ლუნდის უნივერტეტში აწვდიდნენ თავის
დოქოტრანტებს.
საბჭოს წევრმა ნიკოლოზ კიკნაძემ იკითხა პროგრამის შინაარსთან და სტრუქტურასთან
დაკავშირებით. „მინიმუმ ერთი დარგობრივი სემინარი“ ჩანაწერი პროგრამაში - რას ნიშნავს
მინიმუმი და   როგორია მისი შეფასების კომპონენტები და კრიტერიუმები. ის დაეთანხმება
ექსპერტების მოსაზრებას სწავლების თანამედროვე მოთოდებთან დაკავშირებით და აღნიშნა,
რომ გასაახლებელია. ასევე სწორი იქნება პრერეკვიზიტის განსაზღვრა, მაგალითად
პროფესორის ასისტენტობისთვის-სწავლების თანამედროვე მეთოდების. ასევე მეცნიერების
მენეჯმენტს რაც შეეხება არჩევით კურსს, გადასახედია რადგან ეს კურსი არ მოიცავს
მენეჯმენტის კომპონენტებს. ხოლო CV-ის, სამოტივაციო წერილის დაწერა არ შეესაბამება
სწავლების დონეს.
დაწესებულების წარმომადგენლებმა განმარტეს, რომ სილაბუსები მუდმივ განახლებას
განიცდის, არსებობდა საუნივერსიტეტო საგნების ჩამონათვალი. სწავლების თანამედროვე
მოეთოდები, რომლებიც ამ პროგრამამ დატოვა არჩევითში. სავალდებულო მინიმალური ჯამი,
აუცილებელი კომპონენტების ჯამი, არის პროფესორის ასისტენტობა, დარგობრივი სემინარი
და კვლევის მეთოდები, ყველა სხვა კურსი პრინციპში უკვე პროგრამის გაუმჯობესებას ან
შევსებას უწყობს ხელს.
პროფესორის ასისტენტობისას პროფესორი იღებს პასუხისმგებლობას, რომ ტუტორინგი
გაუწიოს, ამიტომ გამოკვეთილად წინაპირობა იყოს სწვალების მეთოდები არ არის. ეს ეხება
როგორც დარგობრივ ასევე პროფესორის აისტენტობასაც, სურვილისამებრ შესაძებელია ორი
დარგობრივი სემინარი აირჩიოს ან ასისტენტობა. 15 კრედიტი ენიჭება ერთ დარგობრივ
სემინარს.
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ნინო დობირჯგინიძემ განმარტა, რომ სწავლების თანამედროვე მეთოდებთან დაკავშირებით
ეთანხმება პროგრამის ხელმძღღვანელს, რომ ძველი ლიტერატურა შეიძლება იყოს, მაგრამ ამ
შემთხვევაში საუბარია იმაზე რა უნდა ვასწავლოთ, როცა ამ საგნის 15 კვირიან მოდელში
არცერთ ნაწილში არაა თანამედროვე სწავლის მეთოდები. კითხვა ეხება არა იმას, რომ ძველი არ
შეიძლება იყოს, ეს შესაძლებელია, მაგრამ სწავლის თანამედროვე მეთოდებში ლიტერატურა
რელევანტური უნდა იყოს. დაწესებულების წარმომადგენლები დაეთანხმნენ, რომ განახლება
ჭირდება.
ფაკულტეტის დეკანმა აღნიშნა, რომ ამაყობენ ამ სადოქტორო პროგრამით. პროგრამის
მონაწილეებმა კი დღეს უკვე ქვეყნის მაშტაბით დაადასტურეს ამის მნიშვნელობა და ხარისხი.
 
სხდომაზე გამოცხადდა სათათბირო შესვენება.
 
დაწყების დრო: 15:11
დასრულების დრო: 15:30
 
სხდომის თავმჯდომარემ კენჭისყრაზე დააყენა სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის
თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის "საზოგადოებრივი ჯანდაცვის" სამაგისტრო
საგანმანათლებლო პროგრამისთვის 7 წლის ვადით აკრედიტაციის მინიჭების საკითხი.
 
კენჭისყრის შედეგი:
მომხრე - 10
წინააღმდეგი -0
 
სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვის" სამაგისტრო საგანმანათლებლო პროგრამასთან მიმართებით:
საბჭოს მიერ საგანმანათლებლო პროგრამის შეფასება და კენჭისყრა         

 საბჭომ გაიზიარა ექსპერტთა დასკვნაში ასახული შეფასება

საბჭომ არ გაიზიარა დასკვნაში აღნიშნული მე-4 რჩევა.
 
საბჭომ განსაზღვრა შემდეგი რეკომენდაცია:
 
გადაიხედოს პროგრამაზე დაშვების მიზნობრივი კონცეფცია და წინაპირობად განისაზღვროს
უცხოური სავალდებულო ლიტერატურის შესაბამისად უცხო ენა/ენები.
 
გადაწყვეტილება
 
„უმაღლესი განათლების შესახებ“ საქართველოს კანონის 66-ე მუხლის პირველი და მე-3  პუნქტ1

ების, „განათლების ხარისხის განვითარების შესახებ“ საქართველოს კანონის 22-ე მუხლის
პირველი პუნქტის, მე-2 პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის და 3  პუნქტის, აკრედიტაციის დებულების 271

 მუხლის პირველი პუნქტის, 27  მუხლის პირველი პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის და მე-5 პუნქტის,2 5

27  მუხლის პირველი პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის, 33-ე მუხლის, „საჯარო სამართლის6 

იურიდიული პირის - განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული ცენტრის
საქმისწარმოების წესისა და შინაგანაწესის დამტკიცების შესახებ” სსიპ - განათლების ხარისხის
განვითარების ეროვნული ცენტრის დირექტორის 2011 წლის 01 ივნისის N223 ბრძანების მე-8
მუხლისა და საქართველოს ზოგადი ადმინისტრაციული კოდექსის 53-ე მუხლის შესაბამისად,
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სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვის" სამაგისტრო საგანმანათლებლო პროგრამას მიენიჭა 7 წლის
ვადით აკრედიტაცია.
 
სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო
პროგრამასთან მიმართებით:
 
სხდომის თავმჯდომარემ კენჭისყრაზე დააყენა სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის
თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის "საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის"
სადოქტორო საგანმანათლებლო პროგრამისთვის 7 წლის ვადით აკრედიტაციის მინიჭების
საკითხი.
 
კენჭისყრის შედეგი:
მომხრე - 10
წინააღმდეგი -0
 
საბჭოს მიერ საგანმანათლებლო პროგრამის შეფასება და კენჭისყრა         

  საბჭომ არ გაიზიარა ექსპერტთა დასკვნაში ასახული შეფასება

 
კერძოდ, მე-2 სტანდარტი ნაცვლად „მეტწილად შესაბამისობაშია მოთხვნებთან“ შეფასდა,
როგორც „შესაბამისობაშია მოთხოვნებთან.
საბჭომ განსაზღვრა შემდეგი რეკომენდაციები და რჩევები:
ა) რეკომენდირებულია სასწავლო კურსი „სწავლების თანამედროვე მეთოდები“ - განახლდეს
ძირითადი და დამხმარე ლიტერატურა, ასევე თემატურად გადაიხედოს და შესაბამისობაში
მოვიდეს თანამედროვე აქტუალურ თემასთან;
ბ) რეკომენდირებულია გადაიხედოს საგნის - მეცნიერების მენეჯმენტი შინაარსი და მოვიდეს
შესაბამისობაში სწვალების დონესთან და ამ სფეროს აქტუალური საკითხები აისახოს მასში.
რჩევები:
ა) სასურველია სწავლების თანამედროვე მეთოდები განისაზღვროს პროფესორის
ასისტენტობის წინაპირობად
ბ) მიზანშეწონილია, სასწავლო კურსების - „აკადემიური წერა ბიომედიცინაში“, „პრობლემაზე
დაფუძნებული სწავლება“ და „სტატისტიკური დამუშავების საკითხები სოციალური და
ბიოსამედიცინო კვლევებისათვის“ - სილაბუსებში შეფასების კომპონენტ(ებ)ის და შეფასების
მეთოდ(ებ)ის სრულყოფილი წარმოდგენა.
 
გადაწყვეტილება
 
„უმაღლესი განათლების შესახებ“ საქართველოს კანონის 66-ე მუხლის პირველი და მე-3  პუნქტ1

ების, „განათლების ხარისხის განვითარების შესახებ“ საქართველოს კანონის 22-ე მუხლის
პირველი პუნქტის, მე-2 პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის და 3  პუნქტის, აკრედიტაციის დებულების 271

 მუხლის პირველი პუნქტის, 27  მუხლის პირველი პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის და მე-5 პუნქტის,2 5

27  მუხლის პირველი პუნქტის „ა“ ქვეპუნქტის, 33-ე მუხლის, „საჯარო სამართლის6 

იურიდიული პირის - განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული ცენტრის
საქმისწარმოების წესისა და შინაგანაწესის დამტკიცების შესახებ” სსიპ - განათლების ხარისხის
განვითარების ეროვნული ცენტრის დირექტორის 2011 წლის 01 ივნისის N223 ბრძანების მე-8
მუხლისა და საქართველოს ზოგადი ადმინისტრაციული კოდექსის 53-ე მუხლის შესაბამისად,
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სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"საზოგადოებრივი ჯანდაცვა და ეპიდემიოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო
პროგრამას მიენიჭა 7 წლის ვადით აკრედიტაცია.
 
3. მესამე საკითხი: სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო
უნივერსიტეტის "ფილოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო პროგრამის მონიტორინგის
შედეგების განხილვა
 
№ ინფორმაცია საგანმანათლებლო პროგრამის შესახებ
1 საგანმანათლებლო პროგრამის დასახელება ფილოლოგია
2 ერთობლივი უმაღლესი საგანმანათლებლო

პროგრამა
 -

3 სტატუსი აკრედიტირებული
4 სტატუსის გათვალისწინებით აკრედიტაციის

საბჭოს გადაწყვეტილების თარიღი, ნომერი და
ვადა

2012 წლის 18 ივლისის, N239
გადაწყვეტილება.

5 ხელახალი აკრედიტაციის შემთხვევაში
საგანმანათლებლო პროგრამის წინა დასახელება

 -

6 უმაღლესი განათლების საფეხური დოქტორანტურა
7 კვალიფიკაციის დასახელება ფილოლოგიის დოქტორი
8 ზოგადი განათლების შესაბამისი საფეხურის

საგნის/საგნების/საგნობრივი ჯგუფის სწავლების
უფლების მითითებით

 

9 სწავლების ენა ქართული
10 ECTS კრედიტების ჯამური რაოდენობა 180
11 განხორციელების ადგილი -
12 მსჯავრდებულ აბიტურიენტთა

საგანმანათლებლო პროგრამაზე
სწავლა-სწავლების უფლებამოსილება

 -

 
საგანმანათლებლო დაწესებულების მიერ საბჭოს წევრ(ებ)ის აცილება

  არა

საბჭოს წევრ(ებ)ის თვითაცილება

 არა

მესამე საკითხის ზეპირი მოსმენა
ექსპერტების პოზიციის განხილვა
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა ექსპერტთა ჯგუფს წარმოედგინათ მათი პოზიცია.
ექსპერტებმა აღნიშნეს, რომ მონიტორინგის საფუძველი იყო მოქალაქის ორი საჩივარი, ყოფილი
დოქტორანტის განცხადება, მას სწავლის პერიოდში შეექმნა პრობლემები, რამაც გამოიწვია,
რომ შეუწყდა სტატუსი. გაესაუბრნნენ ყოფილ დოქტორანტს, შეისწავლეს დოკუმენტაცია,
გადაიხედა პროგრამა. შეფასდა ასევე პროგრამის მდგომარეობა. შეჯამებისთვის განმარტა, რომ
პროგრამის მიზნები ნათლად არის ჩამოყალიბებული. 2012 წელს განხორციელდა აკრედიტაცია
და მას მერე ბევრი რამე შეიცვალა. ეტყობა, რომ გაუმჯობესებას ცდილობენ, მაგრამ ყველაფერი
ეს ჯერ სრულყოფილი არაა.
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ექსპერტთა ჯგუფის მიერ გაიცა შემდეგი რეკომენდაციები:
1. მოხდეს პროგრამის სწავლის შედეგების კვალიფიკაციათა ახალ ჩარჩოსთან შესაბამისობაში
მოყვანა;
2. გადაიხედოს პროგრამის სტრუქტურა კვლევით კომპონენტში ECTS კრედიტების
მინიჭებასთან დაკავშირებით საქართველოს კანონის „უმაღლესი განათლების შესახებ“
შესაბამისად;
3. მოხდეს დოქტორანტურის დებულებაში სადოქტორო სემინარის დაცვის პროცედურული
თანმიმდევრობის უფრო ნათლად გაწერა;
 
ექპერტმა აღნიშნა, რომ საჩივართან დაკავშირებით მნიშვნელოვანია მომდევნო ორი
რეკომენდაცია:
 
ა) მოხდეს კურიკულუმის არჩევითი საგნების ბლოკიდან დარგობრივი სემინარის ამოღება,
რადგანაც როგორც უნივერსიტეტის მინიმალური სტანდარტი, ასევე ჰუმანიტარულ
მეცნიერებათა ფაკულტეტის დოქტორანტურის დებულება განმარტავს ამ საგნის
სავალდებულო ხასიათს ან განიმარტოს აღნიშნული საგნის როგორც სავალდებულო, ასევე
არჩევითი კურსის სტატუსის პირობები;- რეალურად სტუდენტს შეუწყდა სტატუსი
დოქტორანტის სემინარის სამჯერ ვერ ჩავბარების გამო. უკეთ უნდა განისაზღვროს სტატუსი. ან
მაშინ არ უნდა იყოს არჩევითი საგნების ბლოკში
ბ) მოხდეს კურიკულუმის არჩევითი საგნების ბლოკიდან პროფესორის ასისტენტობის ამოღება,
რადგანაც როგორც უნივერსიტეტის მინიმალური სტანდარტი, ასევე ჰუმანიტარულ
მეცნიერებათა ფაკულტეტის დოქტორანტურის დებულება განმარტავს ამ საგნის
სავალდებულო ხასიათს ან განიმარტოს აღნიშნული საგნის როგორც სავალდებულო, ასევე
არჩევითი სტატუსის პირობები პროგრამაში მითითებული კრედიტების რაოდენობის
გათვალისწინებით;
ექსპერტმა აღნიშნა, რომ ნათელია, პროგრამას ეტყობა პროგრესი.
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ რეაკრედიტაციისთვის ემზადებიან და
პროგრამის მუდმივი განახლება, დახვეწა მიმდინარეობს.
პროგრამა შეიქმნა 22 პროგრამის გაერთიანების საფუძველზე, ძალიან მნიშვნელოვანი
პროგრამაა, ბევრი ქვედარგია, არმენოლოგია მათ შორის არის. სამივე საფეხურის სასწავლო
პროგრამები აქვთ არმენლოგიის. პირველ სტანდარტთან დაკავშირებით აღნიშნა, რომ
პროგრამას მომავალი აკრედიტაცია უწევთ და ერთი წელი აქვთ. ეს ნიშნავს, რომ 6 თვეში
განახლებული პაკეტით უნდა იყოს წარმოდგენილი პროგრამა. ბუნებრივია ამ რეაკრედიტაციის
პროცესისთვის უნივერსიტეტი ემზადება. კარგია, რომ შეფასებაში ჩანს მათი თვალით
დანახული პოზიტიური ელემენტები. ცვლილებებისთვის მექანიზმები მომზადებულია.
მეორე სტანდარტს რაც შეეხება, მინიმუმ ერთი დარგობრივი სემინარი სავალდებულოა და
პროფესორის ასისტენტობა არანაკლებ 5 კრედიტი, ეს შეიძლება გარე თვალისთვის
დამაბნებელი იყოს, მაგრამ აქ მითითებულია სავალდებულო მინიმუმი. ამაზე მეტს უკვე
პროგრამის არჩევანია, რომ დოქტორანტს მისცეს საშალება, რომ არჩევითი კრედიტების
ფარგლებში მიიღოს ასისტენტობა მეტი კრედიტით და გააკეთოს მეორე სემინარი არჩევითი
კრედიტების ფარგლებში.
ექსპერტმა პერსონალთან დაკავშირებით აღნიშნა, რომ მათ ნამდვილად შეუძლიათ, ნებისმიერი
თემის ხელმძღვანელობა და აქვთ შესაბამისი კვალიფიკაცია.
ცენტრის წარმომადგენელმა ქეთევან ინანაშვილმა აღნიშნა, რომ ვინაიდან მომჩივანი
აპელირებდა პერსონალის კვალიფიკაციაზე ამიტომ გადაწყვიტეს ესპერტთა ჩართულობა
ყოფილიყო და დაედოთ დასკვნა პერსონალთან დაკავშირებით. ცენტრისთვის განსაკუთრებით
მნიშვნელოვანი იყო ადამიანურ რესურსებთან დაკავშირებით ექსპერტთა დასკვნა 4.1
სტანდარტთან მიმართებით.
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სხდომაზე გამოცხადდა სათათბირო შესვენება.
 
დაწყების დრო: 16:12
დასრულების დრო: 16:17
 
სხდომის თავმჯდომარემ კენჭისყრაზე დააყენა სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის
თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის "ფილოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო
პროგრამის აკრედიტაციის გაუქმების მიზნით დაწყებული ადმინისტრაციული წარმოების
შეწყვეტის შესახებ საკითხი.
 
კენჭისყრის შედეგი:
მომხრე - 10
წინააღმდეგი -0
 
გადაწყვეტილება
 
აკრედიტაციის დებულების 27  მუხლის პირველი პუნქტის, 33-ე მუხლის, „საჯარო სამართლის2

იურიდიული პირის - განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული ცენტრის
საქმისწარმოების წესისა და შინაგანაწესის დამტკიცების შესახებ” სსიპ - განათლების ხარისხის
განვითარების ეროვნული ცენტრის დირექტორის 2011 წლის 01 ივნისის N223 ბრძანების მე-8
მუხლისა და საქართველოს ზოგადი ადმინისტრაციული კოდექსის 53-ე მუხლის შესაბამისად,
შეწყდა სსიპ - ივანე ჯავახიშვილის სახელობის თბილისის სახელმწიფო უნივერსიტეტის
"ფილოლოგიის" სადოქტორო საგანმანათლებლო პროგრამის აკრედიტაციის გაუქმების მიზნით
დაწყებული ადმინისტრაციული წარმოება.
 
4. მეოთხე საკითხი: ა(ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის
"პოლიტიკური მეცნიერებების" საბაკალავრო საგანმანათლებლო პროგრამის მონიტორინგის
შედეგების განხილვა
 
№ ინფორმაცია საგანმანათლებლო პროგრამის შესახებ
1 საგანმანათლებლო პროგრამის დასახელება პოლიტიკური მეცნიერებები
2 ერთობლივი უმაღლესი საგანმანათლებლო

პროგრამა
 -

3 სტატუსი აკრედიტირებული
4 სტატუსის გათვალისწინებით აკრედიტაციის

საბჭოს გადაწყვეტილების თარიღი, ნომერი და
ვადა

2018 წლის 26 იანვრის, N18
გადაწყვეტილება.

5 ხელახალი აკრედიტაციის შემთხვევაში
საგანმანათლებლო პროგრამის წინა დასახელება

 -

6 უმაღლესი განათლების საფეხური ბაკალავრიატი
7 კვალიფიკაციის დასახელება პოლიტიკური მეცნიერებების

ბაკალავრი
8 ზოგადი განათლების შესაბამისი საფეხურის

საგნის/საგნების/საგნობრივი ჯგუფის სწავლების
უფლების მითითებით

 

9 სწავლების ენა ქართული
10 ECTS კრედიტების ჯამური რაოდენობა 240
11 განხორციელების ადგილი -
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12 მსჯავრდებულ აბიტურიენტთა
საგანმანათლებლო პროგრამაზე
სწავლა-სწავლების უფლებამოსილება

 -

 
საგანმანათლებლო დაწესებულების მიერ საბჭოს წევრ(ებ)ის აცილება

  არა

საბჭოს წევრ(ებ)ის თვითაცილება

 კი

თვითაცილება განაცხადა გიორგი თურქიამ.
თვითაცილების საფუძველი: შრომითი ურთიერთობის არსებობა დაწესებულებასთან.
 
მეოთხე საკითხის ზეპირი მოსმენა
ექსპერტების პოზიციის განხილვა
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა ექსპერტთა ჯგუფს წარმოედგინათ მათი პოზიცია.
ექსპერტთა თავმჯდომარემ ისაუბრა რეკომენდაციებზე.
1. შესწორდეს კვალიფიკაცია 0702 120/ნ საკვალიფიკაციო ჩარჩოს მიხედვით არის პოლიტიკის
მეცნიერება, შესაბამისად, უნდა ეწეროს „პოლიტიკის მეცნიერების ბაკალავრი’’
2. პროგრამის სპეციალობის სავალდებულო სასწავლო კურსების კომპონენტს დაემატოს
სასწავლო კურსი სახელწოდებით „შესავალი პოლიტიკის მეცნიერებებში“.
3. სასწავლო კურსები „პრეზენტაციის უნარები“ და „ლოგიკური უნარ-ჩვევები“ გადავიდეს
სპეციალობის სავალდებულო ნაწილიდან სავალდებულო ზოგადი საგნების ნაწილში.
აღნიშნული სასწავლო კურსები უზრუნველყოფს ტრანსფერული უნარების შემუშავებას,
რომელიც ქმნის საფუძველს სპეციალობის სიღრმისეული შესწავლისათვის.
ექპსერტმა რჩევებთან დაკავშირებით ისაუბრა, კერძოდ:
1. სილაბუსი ევროკავშირის პოლიტიკა, კარგი იქნება თუ დაკონკრეტდება ლიტერატურა, მათ
შორის ქართულენოვანი წიგნები: მაგალითად სერგი კაპანაძე, დიკ ლეონარდი, მითითებულ
ინგლისურენოვან წყაროში საუბარია რესურსებზე და ნავთობის და გაზის ტრანსპორტირებაზე
ევროპაში
2. სასურველია გადაიხედოს სილაბუსი აშშ-ს საგარეო პოლიტიკა, სადაც მოვლენები მონროს
დოქტრინიდან პირდაპირ რუზველტზე გადადის, და მთავრდება საბჭოთა კავშირის დაშლით
და ცივი ომის დასასრულით.
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა დაწესებულების წარმომადგენლებს წარმოედგინათ პოზიცია.
 
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ სასიამოვნო იყო ის ხედვები რომლებიც
ექსპერტებს აქვთ და დაემთვა ერთმანეთს. დაწყებული იყო პროგრამის რევიზია და საერთო
სულისკვეთებით განხორციელდა. პირველ რეკომენდაციასთან დაკავშირებით ტექნიკური
ხარვეზია- და ეთანხმება ექსპერტებს. მან მადლობა გადაუხადა ექსოერტებს რჩევისთვის.
სილაბუსებთან დაკავშირებით არ იყო ჩასწორებული, რადგან შეკვეთილი ჰქონდა ახალი
წიგნები და არ იჩქარა განახლება. პერსონალზე ასევე ეთანხმება და დიდ ძალისმევას ახმარს ამ
საკითხებს. ფაქტობრივად ყველაფერზე თანხმებიდან აზრთა სხვადასხვაობა არაა.
საბჭოს წევრმა გურანდა ჭელიძემ აღნიშნა, რომ რამდენიმე რეკომენდაცია ექნებოდა. აქვე
დაამატა, რომ მისასალმებელია პროგრამის ხელმძღვანელის მიერ ამერიკის საგარეო
პოლიტიკის სალექციო კურსისათვის დასავლეთში ბოლო ძალიან საინტერესო გამოცემის
გამოყენება. გ. ჭელიძემ ყურადღება გაამახვილა ექსპერტთა მიერ დასკვნაში მითითებულ
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სახელმძღვანელოებზე ევროკავშირის შესახებ, რომელიც უკვე ასევე მოძველებულია და მათ
ნაცვლად შესაძლებელია 2016 წელს TEMPUS პროექტის ფარგლებში ქართულ ენაზე
თარგმნილი მაკკორმიკის „ევროკავშირის პოლიტიკა“ გამოყენება, რომელიც ქართულ ენაზე
არსებულ ლიტერატურას შორის მნიშვნელოვანი რესურსია, თუმცა ამ სახელმძღვანელოსაც
შესაძლებელია დაემატოს ქართულ ენაზე გამოცემული სხვა უახლესი კვლევები.
სასურველი იქნება სასწავლო დისციპლინაში „პოლიტიკური პარტიები, საარჩევნო სისტემა“ -
სილაბუსით გათვალისწინებული თემატიკის შესაბამისად გამოყენებული იქნას ქართულ ენაზე
არსებული კონკრეტული სახელმძღვანელო და არა მხოლოდ წარმოდგენილ სილაბუსში
მითითებული საერთაშორისო ორგანიზაციების მიერ მომზადებული ანგარიშები და სხვა.
მართალია, სულ ახლახანს გამოიცა, მაგრამ სალექციო კურსის „შესავალი
კონფლიქტოლოგიაში“ დაემატოს ჰაინრიხ ბიოლის ფონდის მიერ გამოცემული "მშვიდობის და
კონფლიქტების სწავლება: საბაზისო სახელმძღვანელო"; სასწავლო კურსი „საერთაშორისო
ორგანიზაციები“ სავალდებულო ლიტერატურაში არ შემოიფარგლოს მხოლოდ საერთაშორისო
ორგანიზაციების ვებ-გვერდებით, რადგან ყველას კარგად მოგეხსენებათ, ვებ-გვერდი აშუქებს
უზარმაზარ ინფორმაციას და საბაკალავრო პროგრამის სტრუდენტი ჯერ კიდევ სწავლობს ასეთ
საიტებზე ნავიგაციას, ინფორმაციის მოძიებასა და გაფილტრვას, სჯობს დაკონკრეტდეს რაზე
ვუთითებთ.
განსაკუთრებული ინტერესი გამოიწვია სასწავლო კურსმა „ისტორიული მოვლენები“. საგანი
კარგად არის სტრუქტუირებული, თუმცა მრჩება შთაბეჭდილება, რომ პირველი კურსის
პირველ სემესტრში სტუდენტს ჯერ არ აქვს ასეთი მოცულობის მასალაზე მუშაობის
უნარ-ჩვევა. ამასთან სავალდებულო ლიტერატურის სახით მოთხოვნილი გ. ტივაძე „შუა
საუკუნეების ისტორია“, ტ. I, 1967 და გ. ტივაძე „შუა საუკუნეების ისტორია“, ტ. II, 1970 უკვე
ძალიან მოძველებულია. არსებობს შუა საუკუნეების გადამუშავებული 2005 წლის გამოცემა,
მისი ელ-ვერსია, რომლის გამოყენებაც მიგვაჩნია, რომ უფრო სწორია. ამასთან აღსანიშნავია,
რომ სილაბუსით გათვალისწინებული მე-15 თემას - თანამედროვეობის უმთავრესი
პოლიტიკური მოვლენები - არ შეესაბამება სილაბუსის სავალდებულო ლიტერატურის
ჩამონათვალში არც ერთი სახელმძღვანელო, მათ შორის ე. მეძმარიაშვილის ევროპის ქვეყნებისა
და აშშ-ს მე-20 საუკუნის ისტორია, თბ., 2008, რადგან თემის სახელწოდება ქრონოლოგიური
ჩარჩოს მიხედვით სცდება წიგნში განხილულ თემატიკას, ამასთან თანამედროვე უმთავრეს
პოლიტიკურ პრობლემებს გლობალური ხასიათი აქვს და ამიტომაც ამ თემატიკისათვის
რეკომენდირებულია სხვა უფრო რელევანტური მასალის გამოყენება.   საერთო ჯამში,
გამოიკვეთა სასწავლო კურსებში მითითებული სავალდებულო ლიტერატურის გადახედვისა
და უახლესი ლიტერატურით გამდიდრების საჭიროება.
 
დაწესებულების წარმომადგენლებმა მადლობა გადაუხადეს საინტერესო რჩევებისთვის და
განმარტეს, რომ ეცდებიან დახვეწას.
 
სხდომაზე გამოცხადდა სათათბირო შესვენება.
 
დაწყების დრო: 16:34
დასრულების დრო: 16:40
 
სხდომის თავმჯდომარემ კენჭისყრაზე დააყენა ა(ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ
საქმეთა ინსტიტუტის "პოლიტიკური მეცნიერებების" საბაკალავრო საგანმანათლებლო
პროგრამის აკრედიტაციის გაუქმების მიზნით დაწყებული ადმინისტრაციული წარმოების
შეწყვეტის შესახებ საკითხი.
 
კენჭისყრის შედეგი:
მომხრე - 9
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წინააღმდეგი -0
 
გადაწყვეტილება
 
აკრედიტაციის დებულების 27  მუხლის პირველი პუნქტის, 33-ე მუხლის, „საჯარო სამართლის2

იურიდიული პირის - განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული ცენტრის
საქმისწარმოების წესისა და შინაგანაწესის დამტკიცების შესახებ” სსიპ - განათლების ხარისხის
განვითარების ეროვნული ცენტრის დირექტორის 2011 წლის 01 ივნისის N223 ბრძანების მე-8
მუხლისა და   საქართველოს ზოგადი ადმინისტრაციული კოდექსის 53-ე მუხლის შესაბამისად,
შეწყდა ა(ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის "პოლიტიკური
მეცნიერებების" საბაკალავრო საგანმანათლებლო პროგრამის აკრედიტაციის გაუქმების მიზნით
დაწყებული ადმინისტრაციული წარმოება.
 
5. მეხუთე საკითხი: ა (ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის მიერ
"სამართლის" საბაკალავრო საგანმანათლებლო პროგრამაზე წარმოდგენილი ანგარიშის
განხილვა
 

№ ინფორმაცია საგანმანათლებლო პროგრამის შესახებ
1 საგანმანათლებლო პროგრამის

დასახელება
სამართალი

2 ერთობლივი უმაღლესი
საგანმანათლებლო პროგრამა

 -

3 სტატუსი აკრედიტებული
4 სტატუსის გათვალისწინებით

აკრედიტაციის საბჭოს
გადაწყვეტილების თარიღი, ნომერი და
ვადა

2019 წლის 07 თებერვლის N43

5 ხელახალი აკრედიტაციის შემთხვევაში
საგანმანათლებლო პროგრამის წინა
დასახელება

 -

6 უმაღლესი განათლების საფეხური ბაკალავრიატი
7 კვალიფიკაციის დასახელება სამართლის ბაკალავრი
8 ზოგადი განათლების შესაბამისი

საფეხურის
საგნის/საგნების/საგნობრივი ჯგუფის
სწავლების უფლების მითითებით

 -

9 სწავლების ენა ქართული
10 ECTS კრედიტების ჯამური რაოდენობა 240
11 განხორციელების ადგილი საქართველო, ქ. თბილისი, 0108, მარი ბროსეს

ქუჩა N1
12 მსჯავრდებულ აბიტურიენტთა

საგანმანათლებლო პროგრამაზე
სწავლა-სწავლების უფლებამოსილება

 -

 
საგანმანათლებლო დაწესებულების მიერ საბჭოს წევრ(ებ)ის აცილება

  არა
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საბჭოს წევრ(ებ)ის თვითაცილება

 კი

თვითაცილება განაცხადა გიორგი თურქიამ.
თვითაცილების საფუძველი: შრომითი ურთიერთობის არსებობა დაწესებულებასთან.
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა ექსპერტებს წარმოედგინათ პოზიცია.
ექსპერტმა აღნიშნა, რომ რეკომენდაციები ძირითადად გათვალისწინებულია, მხოლოდ
მცირედი ხარეზებია. პირველ რეკომენდაციასთან დაკავშირებით, „case study“ იყო
მითითებული, ხოლო პროგრამის ზოგიერთი სილაბუსი პრობლემაზე დაფუძნებულ სწავლებას
ან/და კაზუისტურ სწავლების მეთოდს უთითებს. მეორე რეკომენდაცია სწვალების მეთოდების
განახლებას ეხებოდა. ეს რეკომენდაცია გათვალისწინებული და შესრულებულია, თუმცა
რამდენიმე სილაბუსში სწავლების მეთოდების მითითებას ვხვდებით შესაბამისი განმარტების
გარეშე. გარე შეფასებასთან იყო დაკავშირებული შემდეგი რეკომენდაცია. ამ კუთხითაც
საკმაოდ კარგი საქმიანობა გასწია დაწესებულებამ და წარმოდგენილია ინფორმაცია, რომ
ჩატარდა შეხვედრები დამსაქმებლებთან და შრომის ბაზრის კვლევა. ექსპერტმა ასევე აღნიშნა,
რომ უფრო მნიშვნელოვანი იქნებოდა დაენახა ამ შეხვედრების და ბაზრის კვლევის შედეგად რა
გამოვლინდა და როგორ მოხდა მოთხოვნების ასახვა სასწავლო პროგრამაში.
 
სხდომის თავმჯდომარემ სთხოვა დაწესებულების წარმომადგენლებს წარმოედგინათ პოზიცია.
 
დაწესებულების წარმომადგენელმა განმარტა, რომ ფიქრობს, რომ ამ სამ რეკომენდაციას
პროგრამა ასრულებს.
პირველ რეკომენდაციასთან დაკავშირებულ შენიშვნაზე განმარტა, რომ სწავლების პროცესში
შემთხვევების განხილვა ხდება, შეიძლება ეს იყოს ჰიპოტეტული ან პრაქრიკიდან
შთაგონებული. რა სახელიც არ უნდა დავარქვათ ამ შემთხვევიდან გამომდინარე საკითხების
განხილვა ხდება.
სწავლის მეთოდებთან დაკავშირებით განმარტა, რომ გარკვეული ტერმინოლოგია არაა
ახსნილი, თვლიან, რომ ალბათ მინიმალური სტანდარტი რომლის საშუალებითაც
აბიტურიენტი ხვდება უნვერტეტში საფუძველს იძლევა იმის ვარაუდის, რომ მას ეს ტერმინები
ესმის და არაა აუცილებელი ჩაშლა.
გარე შეფასებათან დაკავშირებით აღნიშნა, რომ ბევრი საგანი, რომელიც არ იყო კურიკულუმში
ახლა არის დამსაქმებლებთან გამართული შეხვედრების შედეგად კურიკულუმში
დამატებული.
დიმიტრი გეგენავამ გააკეთა შეფასება, რომ გაუკვირდა შეფასების მეთოდებთან დაკავშირებით
- აღნიშნული რატომ მოხდა რეკომენდაციად, რადგან რაზეც ისაუბრეს ეს შეფასების მეთოდები
არ არის ეს არის შეფასების კომპონენტები და კრიტერიუმები და ესენი უკვე სილაბუსში უნდა
იყოს. შეფასების მეთოდებს რაც შეეხება, ჩამოწერა მათი სრულიად საკმარისია რადგან
მინისტრის შესაბამისი ბრძანება აკეთებს დეტალურ ახსნას თავად მეთოდების და
საკანონმდებლო ტექნიკის თვალსაზრისით სილაბუსებში ამის დამატებით ჩაშლა არაა
მიზანშეწონილი.
 
სხდომაზე გამოცხადდა სათათბირო შესვენება.
 
დაწყების დრო: 16:53
დასრულების დრო: 16:58
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სხდომის თავმჯდომარემ კენჭისყრაზე დააყენა ა(ა)იპ - ჯიპა - საქართველოს საზოგადოებრივ
საქმეთა ინსტიტუტის მიერ "სამართლის" საბაკალავრო პროგრამაზე წარმოდგენილი
ანგარიშების ცნობად მიღების საკითხი
 
კენჭისყრის შედეგები:
მომხრე - 9
მოწინააღმდეგე - 0
აკრედიტაციის დებულების 27  მუხლის მე - 2 პუნქტისა და 2   საფუძველზე 6 11 ა(ა)იპ - ჯიპა -

 პროგრასაქართველოს საზოგადოებრივ საქმეთა ინსტიტუტის მიერ "სამართლის" საბაკალავრო
მაზე წარმოდგენილი ანგარიში მიღებულ იქნა ცნობად.
 

სსიპ-განათლების ხარისხის განვითარების ეროვნული
ცენტრი / უმაღლესი საგანმანათლებლო პროგრამების
აკრედიტაციის საბჭო
სხდომის თავმჯდომარე
გეგენავა დიმიტრი

საგანმანათლებლო პროგრამების აკრედიტაციის საბჭო
სხდომის მდივანი
თიკანაშვილი ნიკა       


		2019-11-21T05:37:36+0400
	LEPL National Center for Educational Quality Enhancement f3afa6ed2ff4e2317c11138dc22247a0bd5013f0


	



